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instituţii producătoare. Întrebarea este dacă 
e necesar sau nu? E vorba să supravieţuim 
şi să mergem în continuare după un timp 
al noii societăţi. Trebuie să avem repere noi. 
Mai avem sau nu nevoie de cultură? A nu fi 
în cultură înseamnă a avea un regim de 
viaţă, iar a fi înăuntrul cu lturii înseamnă a 
avea un alt regim de viaţă. Dacă nu eşti bun 
şi nu ai o performanţă, nu ai ce căuta acolo. 

Mariana VOICU 

Teatrul va însemna o competiţie culturală 
din care trebuie să dispară foarte mulţi 
Discuţia din această seară a fost de un 
optimism cuceritor. Dar se baza pe întâm
plări le zilei de ieri. Ziua de mâine, din 
păcate, pentru cultură va avea cu totul şi 
cu totul altă faţă. Vă mulţumesc pentru 
această grijă faţă de Timişoara şi faţă de 
Naţionalul de aici." (Martor: Florica ICHIM) 

"S� « �4>> - T�" 
Irina IONESCU: De câţi ani sunteţi În slujba TNT-ului ca secretar literar şi consilier 

artistic? 
Mariana VOICU : Tocmai se îm

plinesc 30 de ani. Dar nu ştiu dacă am 
fost în slujba lui, eu l-am considerat 
mereu iubitul meu. Am avut norocul 
să-I iubesc necondiţionat. Am înţeles, 
întotdeauna, că mai important decât 
directorul ,  este însuşi teatrul. Un bun 
de patrimoniu pe care noi îl grădinărim 
atât cât suntem în stare, şi dacă ne 
este dat, uneori, rareori, îl Înflorim. 
Mi-a fost hărăzit norocul de a-mi face 
din profesie bucurie. 

1 . 1 . :  Câţi directori a avut teatrul În 
acest interval de timp? 

M.V.: Cu tot cu interimari, unspre
zece. l-am luat în calcul şi pe aceştia, 
pentru că un interimat a durat, de pildă, 
şase ani. 

1 . 1 . :  Cum aţi reuşit să le supra
vieţuiţi? 

M.V.: Doar încercând să fiu impe
cabilă din punct de vedere profesional . 
Nu ştiu dacă am reuşit mereu acest 
lucru, dar m-am străduit să o fac. A fost 
un modus vivendi pentru mine. Nu am 
vocaţie de subaltern. Am ştiut în schimb, 
întotdeauna că singurul superior este 
teatrul . 
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